

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : Y.B. TUAN WONG KAH WOH**  
**[IPOH TIMUR]**  
**TARIKH : 19 MAC 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 43**

**Y.B. TUAN WONG KAH WOH [ IPOH TIMUR ]** minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan jumlah wang Kerajaan yang telah dikembalikan atau dijangka akan dapat dikembalikan kepada negara dalam isu skandal 1MDB.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Dipertua,

Seperti mana umum sedia maklum, Kerajaan telah menyatakan komitmen untuk mendapatkan semula dana/ aset 1Malaysia Development Bhd (1MDB) yang didakwa telah diseleweng.

Bagi tujuan tersebut, Jabatan Peguam Negara dan pihak berkuasa tempatan telah bekerjasama dengan pihak berkuasa asing dari negara-negara, antaranya seperti Singapura, Indonesia, Amerika Syarikat dan Switzerland untuk memulihkan dan membawa balik dana yang diseleweng dari 1MDB serta aset yang dibeli dengan menggunakan dana 1MDB.

Hasil daripada kerjasama tersebut, berikut merupakan antara perkara yang telah dicapai:

1. Kerajaan telah berjaya membawa balik kapal layar mewah Equanimity di mana Mahkamah Tinggi Kuala Lumpur pada 19 Oktober 2018 telah mengisytiharkan 1MDB sebagai pemilik sah kapal layar berkenaan. Pada masa ini, proses bidaan bagi penjualan kapal layar tersebut sedang berlangsung dan dijangka berakhir pada 31 Mac 2018;
2. Pada bulan September 2018, mahkamah di Singapura telah mengarahkan supaya dana berkaitan 1MDB yang dirampas sebanyak SGD15 juta, dipulangkan semula kepada Malaysia. Jumlah tersebut akan diterima secara berperingkat;
3. Jabatan Kehakiman Amerika Syarikat (DOJ) telah memeterai perjanjian penyelesaian dengan Red Granite Pictures berhubung hak perfileman mereka di mana jumlah penyelesaian sebanyak kira-kira USD60 juta telah dibayar pada bulan Mac 2018. Wang penyelesaian yang dibayar oleh Red Granite kepada Kerajaan Amerika Syarikat tersebut akan dihantar balik ke Malaysia dalam masa terdekat; dan
4. Pada 30 Oktober 2018, Kerajaan telah memfailkan permohonan bagi pihak Menteri Kewangan Diperbadankan (MKD) dan 1MDB di Mahkamah Tinggi di London, England untuk mengetepikan *Consent Award* bertarikh 9 Mei 2017 yang telah direkodkan oleh *London Court of International Arbitration* (LCIA) dalam prosiding timbang tara yang melibatkan International Petroleum Investment Corporation (IPIC), Aabar

## NO SOALAN : 43

Investments PJS (Aabar PJS), 1MDB dan MKD atas dasar pembuatan *Award* tersebut telah terjejas oleh *fraud* dan/atau bercanggah dengan dasar awam.

Berdasarkan *Consent Award*, 1MDB dan MKD, antara lain, terdedah (*exposed*) kepada obligasi pembayaran berbentuk tunai dan indemniti, secara kumulatifnya (*cumulatively*), lebih kurang sebanyak USD5.78 bilion kepada IPIC dan Pemegang Bon.

Sekiranya permohonan ini berjaya, 1MDB dan MKD akan terlepas daripada pendedahan tersebut di bawah *Consent Award*. Ini merupakan langkah yang perlu diambil dalam proses untuk mempertikaikan keseluruhan perjanjian penyelesaian bertarikh 24 April 2017 antara IPIC, Aabar PJS, 1MDB dan MKD yang turut mengandungi terma-terma lain.

Tuan Yang Dipertua,

Proses untuk mendapatkan semula dana 1MDB yang telah diseleweng sedang berjalan dan ia merupakan suatu proses yang rumit dan panjang yang boleh memakan masa bertahun lamanya. Ini kerana ia bukan sahaja melibatkan kerjasama di antara pelbagai agensi tempatan dengan pelbagai agensi asing dari pelbagai negara, malahan ia turut melibatkan proses perundangan di mahkamah negara asing. Namun, Kerajaan melalui Kementerian Kewangan, Jabatan Peguam Negara dan pihak berkuasa yang lain akan terus berusaha untuk mendapatkan semula semua dana 1MDB yang telah diseleweng sama ada melalui individu atau syarikat tertentu serta membawa semua pesalah kes kleptokrasi terbesar ini ke muka pengadilan.